
XIX. Palkkalautakunta. 

Palkkalautakunnan vuodelta 1919 antama kertomus sisälsi seuraavaa: 

Palkkalautakuntaan kuuluivat 1919 vuoden alussa puheenjohtaja pro-
fessori A. L. Hjelmman sekä jäsenet protokollasihteeri B. Wasastjerna, lääke-
tieteentohtori vapaaherra O. von Hellens, varatuomari J . Uggla ja pankinjoh-
ta ja Y. Leander. Helmikuun 4 p:nä toimitetuissa uusintavaaleissa kaupungin-
valtuusto valitsi lautakunnan puheenjohtajaksi pankinjohtaja C. A. Öhmanin 
ja jäseniksi professori A. L. Hjelmmanin, protokollasihteeri B. Wasastjernan, 
maalari A. F. Lylyn ja ravintoloitsija E. J. Hämäläisen sekä viimemainitun 
heinäkuussa kuoltua kirvesmies A. Halmeen. 

Vuonna 1919 lautakunta käsitteli yhteensä 164 asiaa, joiden lopullinen 
ratkaiseminen oli sen asiana. Sen ohessa lautakunta teki kaupunginvaltuustolle 
37 esitystä, minkä lisäksi se antoi siltä vaaditut lausunnot yhteensä 97 asiasta 
kaupunginvaltuustolle ja 42 asiasta kaupungin eri virastoille ja lautakunnille, 
lähe te t ty jen kirjelmien lukumäärä oli 383, minkä lisäksi pöytäkirjan otteita 
annettiin 69 asiassa. 

Vuoden 1919 budjetin mukaan kaupungin viranpitäjille maksetut palkat 
nousivat n. 580,000 markkaan kuukaudessa, mihin vuoden alussa tuli lisäksi 
kalliinajanlisäystä n. 500,000 markkaa kuukaudessa. Vuoden kuluessa 
korotettiin näitä kalliinajanlisäyksiä kahdesti, jolloin kaupungille koitui lisä-
kustannusta huhtikuun 1 p:stä suoritetusta korotuksesta n. 160,000 markkaa 
ja marraskuun 1 p:nä voimaan astuneesta korotuksesta n. 570,000 markkaa 
kuukaudessa. Sen lisäksi palkkalautakunta erinäisissä tapauksissa myönsi 
viranpitäjille ylimääräisiä kalliinajanlisäyksiä, jotka kuitenkin poistettiin jälki-
mäisen kalliina janlisäyskorotuksen voimaan tultua, niin että tällaisia ylimääräisiä 
lisäyksiä vuoden vaihteessa suoritettiin vain 1,170 markkaa kuukaudessa. 

Lautakunnan aloitteesta pantiin kertomusvuonna toimeen se kunnallisten 
kansliain \irka-aikaa koskeva uudistus, että niiden työaika pitennettiin 4 ä 5 
tunnista 6 tuntiin päivässä. 

Lautakunnalla oli vuoden varrella yhteensä 39 kokousta, jotka pidettiin 
kaupunginvaltuuston kansliassa. 


